
聯合書院天機電算室 

 

天機電算室由聯合書院資訊科技發展委員會管理，並蒙 聯合書院基金會支持經費。 

 
 

地點  聯合書院胡忠圖書館地下 

 

創意多媒體製作間 

天機電算室多年前在中大開創先河，今天也轉型求變，以嶄新的設施為同學服務。天機電算室已改

裝成創意多媒體製作間，讓同學可在其中使用相關器材及軟件作拍攝、製作、剪接、錄音、混音、

製作小型特技效果等，並應用這些技能於課業、學生活動及社會服務活動中。創意多媒體製作間以

先到先得原則借用。 

網上預約系統 : https://booking.cuhk.edu.hk/ 

查詢電話  : 2603 6366 

 

電腦 

天機電算室之硬件設備包括供聯合書院同學、老師及校友會會員使用的四套全新型號 iMac24吋及四

套桌面電腦。歡迎使用人士自攜手提電腦，天機電算室可提供電源插頭，供師生使用。 

 

打印 

本室使用 Fuji Xerox多功能打印/影印/掃瞄機 (以八達通收費)。A4 單頁黑白收費$0.3; A4 單頁彩色收

費$2; A3單頁彩色收費$4。此外，本室備有一套 3D打印機 (ArrayZ C5C)供師生使用。 

 

軟件 

軟件方面，電算室之電腦是運行 MS Windows 11 及 macOS 12.4系統。標準軟件包括 Office 2016、

Acrobat Reader、Chrome 及 Mozilla Firefox。在部分較新的機器安裝了 DaVinci Resolve、Apple Pro 

Apps Bundle for Education (Final Cut Pro、Logic Pro、Motion、Compressor、MainStage)、Adobe Creative 

Cloud (PremierePro, Photoshop, Illustrator, InDesign..)軟件。 

 

學期期間開放時間 

星期一至五 早上九時至晚上九時三十分 

星期六 早上九時至下午五時 

星期日及公眾假期 休息 

 

2022年 8月 

https://booking.cuhk.edu.hk/


United College Tien Chi Microcomputer Laboratory 

 

The Tien Chi Microcomputer Laboratory is managed by the United College Information Technology 

and Development Committee, and financially supported by United College Endowment Fund. 

 

 
 

Location  G/F, Wu Chung Library, United College 

 

Creative Media Studio 

When Tien Chi Microcomputer Laboratory was established, it was the pioneer of CUHK to provide 

computer facilities for our students. It is time for the Lab to change and adapt to the social 

development. The revamp project on summer 2021 turned the lab into a creative media studio by 

installing different new equipment and software. Students will be able to do a full video 

production, including filming, editing, trimming, sound recording, mixing and adding effects, and 

to make use of these skills in their assignments, student activities and social service. Booking is 

available on first-come, first-served basis.  

 

Online booking system for students: https://booking.cuhk.edu.hk/ 

Enquiry Telephone: 2603 6366 

 

Computer 

There are 4 sets of iMac 24” M1 and 4 sets of desktop computers in our laboratory for students, 

staff and members of the College Alumni Association. Users are also welcome to bring their own 

notebooks or portable devices. Charging station for notebooks and portable devices are available 

for users. 

 

Printing 

We use a Fuji Xerox multifunctional printer with Octopus system to serve users of the computer 

lab. Printing charge for A4 simplex black and white is $0.3/page; A4 simplex colour is $2/page. A3 

simplex colour is $4/page.  

 

A 3D printer (ArrayZ C5C) is installed to serve members of our College. 

 

 

https://booking.cuhk.edu.hk/


Software 

PCs are running Windows 11 and masOS 12.4 operating system. Standard software includes MS 

Office 2016, Acrobat Reader, Chrome and Mozilla Firefox. Some of the machines are installed with 

DaVinci Resolve、Apple Pro Apps Bundle for Education (Final Cut Pro、Logic Pro、Motion、Compressor、

MainStage)、Adobe Creative Cloud (PremierePro, Photoshop, Illustrator, InDesign..). 

 

Term Time Opening Hours 

Mondays to Fridays 9:00 am to 9:30 pm 

Saturdays 9:00 am to 5:00 pm 

Sundays & Public Holidays Closed 

 

August 2022 

 


